
 
Valtuustoaloite - Kurjennivantien ja Koirasuvannontien välisen Ounasjoen ylittävän jäätien 
perustaminen ja ylläpitäminen 
 
Kvalt 14.12.2023 § 107  
  

Valtuutettu Toni Kenttälä/Perussuomalaisten valtuustoryhmä jätti yhteensä 
22 valtuutetun/varavaltuutetun allekirjoittaman seuraavan sisältöisen 
valtuustoaloitteen: 
 
”Esitämme, että Kittilän kunta selvittäisi mahdollisuuden Kurjennivantien ja 
Koirasuvannontien välisen Ounasjoen ylittävän jäätien peurstamisesta ja 
ylläpitämisestä. Jäätie on ollut aikoinaan käytössä useana vuonna. 
 
Jäätie lyhentäisi usean kuntalaisen työmatkaa ja vähentäisi Pakatintien 
liikennettä talvikautena. 
 
Useassa kunnassa on jäätiet kunnan tai kilpailutetun urakoitsijan 
hoidettavana. Olisi hyvä selvittää myös muiden jääteiden käyttöön 
ottaminen kunnassa ja hakea mahdolliset avustukset niiden ylläpitämiseen 
ely-keskukselta.” 
 
 

Päätös Puheenjohtaja Aki Nevalainen totesi, että aloite kirjataan pöytäkirjaan ja 
lähetetään valmisteltavaksi kunnanhallitukselle. 

 
 
Khall 16.01.2024 § 14  
  
 
 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Kurula Timo 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää lähettää aloitteen teknisen toimen valmisteltavaksi. 

Vastuuhenkilöinä ovat tekninen johtaja ja tiemestari. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 
 
Teknlk 07.03.2024 § 33  
  
 
 
Valmistelija Tiemestari Janne Heikkilä p. 0400 862 532 

 
Valtuustoalotteessa esitetään, että Kittilän kunta selvittäisi mahdollisuuden 
Kurjennivantien ja Koirasuvannontien välisen Ounasjoen ylittävän jäätien 
perustamisesta ja ylläpitämisestä. Jäätie on ollut aikoinaan käytössä 
useana vuonna. 
 
Aloitteessa todetaan myös, että jäätie lyhentäisi usean kuntalaisen 
työmatkaa ja vähentäisi Pakatintien liikennettä talvikautena. 
Aloitteessa myös viitataan, että useissa kunnissa on jäätiet kunnan tai 
kilpailutetun urakoitsijan hoidettavana. Olisi hyvä selvittää myös muiden 
jääteiden käyttöön ottaminen kunnassa ja hakea mahdolliset avustukset 
niiden ylläpitämiseen ely-keskukselta. 

 



Jäätiet ovat vesistön jäälle aurattuja ja merkittyjä moottoriajoneuvoille 
tarkoitettuja tieyhteyksiä. Jos jäätie liittyy muuhun tieverkkoon, siitä vastaa 
ko. tienpitäjä. 
Esitetty jäätie tulee sijaitsemaan kahden yksityistien välissä, joita 
avustetaan kunnan avustusehtojen mukaisesti. 
 
Teknisen toimen näkemyksen mukaan kunta ei voi ottaa esitettyä jäätietä 
perustettavaksi eikä ylläpidettäväksi yksityisteiden väliin. 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Jänkälä Roni 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle, että kunta ei lähde perustamaan, eikä ylläpitämään 
aloitteessa mainittua Ounasjoen ylittävää jäätietä. 
 

Päätös Lautakunta päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun tekniselle 
toimelle huomioiden kuntalaisten tasapuolinen kohtelu ja mahdollinen 
avustusjärjestelmä jääteille. 

 
 
Teknlk 27.11.2024 § 178  
  
 
 
Valmistelija Tiemestari Janne Heikkilä p. 0400 862 532 

 
Valtuustoalotteessa esitetään, että Kittilän kunta selvittäisi mahdollisuuden 
Kurjennivantien ja Koirasuvannontien välisen Ounasjoen ylittävän jäätien 
perustamisesta ja ylläpitämisestä. Jäätie on ollut aikoinaan käytössä 
useana vuonna. 
Aloitteessa todetaan myös, että jäätie lyhentäisi usean kuntalaisen 
työmatkaa ja vähentäisi Pakatintien liikennettä talvikautena. 
Aloitteessa myös viitataan, että useissa kunnissa on jäätiet kunnan tai 
kilpailutetun urakoitsijan hoidettavana. Olisi hyvä selvittää myös muiden 
jääteiden käyttöön ottaminen kunnassa ja hakea mahdolliset avustukset 
niiden ylläpitämiseen ely-keskukselta. 

 
Jäätiet ovat vesistön jäälle aurattuja ja merkittyjä moottoriajoneuvoille 
tarkoitettuja tieyhteyksiä. Jos jäätie liittyy muuhun tieverkkoon, siitä vastaa 
ko. tienpitäjä. 
Esitetty jäätie tulee sijaitsemaan kahden yksityistien välissä, joita 
avustetaan kunnan avustusehtojen mukaisesti. 
 
Teknisen toimen näkemyksen mukaan kunnalla ei ole resursseja jääteiden 
perustamiseen eikä ylläpitoon. 
 
Kittilän kunnalla on avustusmalli yksityisteiden kunnossapitoon. Tekninen 
toimi esittää, että myös perustettavia ja ylläpidettäviä jääteitä Kittiän 
kunnan alueella voidaan avustaa seuraavan mallin mukaisesti: 
 
Avustus jäätien pitäjälle (tiekunta, kyläyhdistys tai muu vastaava) on 
enintään 70% jäätien hyväksyttävistä käyttö- ja ylläpitokustannuksista. 
Mikäli jäätien pitäjä saa valtion avustusta, kunta avustaa jäljelle jäävästä 
omavastuuosuudesta enintään 70%. 
Avustus on haettavissa kuluvan vuoden toukokuun loppuun mennessä ja 
haetaan syntyneitä kustannuksia vastaan. 
 
 



Esittelijä Tekninen johtaja Jänkälä Roni 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle, että kunta ei lähde perustamaan, eikä ylläpitämään 
aloitteessa mainittua Ounasjoen ylittävää jäätietä.  
 
Lautakunta myös esittää, että Kittilän kunnan alueella ylläpidettyjä jääteitä 
avustetaan edellä mainitun mallin mukaisesti. 
 

Päätös Raili Fagerholm esitti, että kunta toimii Kurjennivan ja Koirasuvannon 
välisen Ounasjoen ylittävän jäätien ylläpitäjänä. Mikko Lompolo ja Veikko 
Siitonen kannattivat esitystä. 
 
Lautakunnan puheenjohtaja Kai Jussila totesi, että on tehty teknisen 
johtajan esityksestä poikkeava kannatettu esitys, joten on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysesityksen: 
 
Ne jotka kannattavat teknisen johtajan esitystä, äänestävät "JAA". 
Ne jotka kannattavat Raili Fagerholmin esitystä, äänestävät "EI". 
 
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin neljä (4) JAA-ääntä ja 
viisi (5) EI-ääntä.  
 
JAA-ääniä antoivat Jauhojärvi Pirkko, Jussila Kai, Marttila Outi ja 
Mäntymaa Vuokko. EI-ääniä antoivat Fagerholm Raili, Helaniva Timo, 
Jussila Asko, Lompolo Mikko ja Siitonen Veikko.  
 
Puheenjohtaja totesi Raili Fagerholmin esityksen tulleen kokouksen 
päätökseksi. 
 
Pirkko Jauhojärvi ja Outi Marttila jättivät eriävät mielipiteet teknisen 
johtajan esitykseen perustuen. 

 
 
Khall 17.12.2024 § 487    
609/10.03.01.00/2023    
 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Kurula Timo 

 
Päätösehdotus Kittilän kunnanhallitus hyväksyy teknisen lautakunnan esityksen ja esittää 

edelleen kunnanvaltuustolle, että kunta toimii Kurjennivan ja 
Koirasuvannon välisen Ounasjoen ylittävän jäätien ylläpitäjänä.  
 
Lisäksi kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että valtuustoaloite 
todetaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Jäsen Jouko Nikkinen teki vastaesityksen, että kunnanhallitus olisi 
teknisen johtajan esityksen takana. Puheenjohtaja Pekka Rajala kannatti 
Nikkisen esitystä.  
 
Jäsen Marita Toivanen esitti, että asia palautetaan valmisteluun ja kunta 
järjestää valmistelun yhteydessä neuvottelutilaisuuden yksityisteiden 
edustajien, jäätien ranta-alueiden omistajien sekä jakokunnan edustajan 
kesken.  
 
Nikkinen veti esityksensä pois.  
 



Toivasen esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kokoustauko pidettiin klo 14.13- 14.24. 
  
Jäsen Aslak Niittyvuopio poistui kokoustilasta tauon aikana. 


